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- … tu w Warszawie jak państwo wiecie odbyła się już cała seria spotkań. Ale długo 

czekałem na spotkanie z panią Premier. Biorąc pod uwagę znaczenie relacji duńsko-

polskich, wspólną pozycję, jeśli chodzi o najważniejsze kwestie dotyczące 

przyszłości Europy, dzielimy bardzo podobne poglądy z panią Premier. Mówię o tym 

satysfakcją.  

- A w prawie najważniejszy jaką jest bezpieczeństwo Europy, wojna wywołana przez 

rosyjską agresję na Ukrainę, potrzeba pomocy szybkiej i efektywnej pomocy dla 

Ukrainy i to nie w najbliższych latach, ale w najbliższych dniach i tygodniach, to 

wszystko łączy Danię i Polskę i panią Premier ze mną. Mamy tutaj nie podobne a 

identyczne poglądy.  

- Współpraca między Polską a Danią jest częścią regionalnej współpracy. Rola pani 

Premier jest nie do przecenienia, jeśli chodzi o konsolidację działań państw 

północno-wschodniego regionu Europy.  

- Jeszcze raz dziękuję za zaproszenie do tego formatu. Razem spotykamy się w 

Brukseli przed każdą Radą Europejską po to, żeby budować tę strategię - strategię 

opartą na naszej wspólnej wrażliwości. I tutaj rola Danii i Polski jest nie do 

przecenienia.  

- Będziemy, tak jak do tej pory byliśmy, będziemy stali na straży tej jednoznaczności 

Unii Europejskiej w ocenie zdarzeń na Wschodzie. Będziemy współpracowali dziś i w 

przyszłości nad jednolitym jasnym, uczciwym stanowiskiem Unii Europejskiej wobec 

wojny na Ukrainie. Będziemy wśród tych, którzy pomagają i mobilizują innych do 

pomocy Ukrainie.  



 

 

- Dania i Polska wyklucza jakikolwiek inny scenariusz niż ten, dzięki któremu Ukraina 

utrzyma swoją integralność, niepodległość. I stąd nasze zaangażowanie - pani 

Premier osobiste, moje i naszych państw w różne formaty i sposoby działania, które 

mają wesprzeć Ukrainę.  

- Mamy także znakomite relacje dwustronne. Będziemy jeszcze dzisiaj w drugiej 

części naszego spotkania rozmawiać o detalach naszej współpracy, ale mogę 

podkreślić jedno, że czy to jest kwestia polityki zagranicznej, polityki energetycznej, 

polityki migracyjnej, mamy bardzo wiele wspólnego, jesteśmy gotowi do współpracy, 

dobrze się rozumiemy.  

- Leżymy w różnych miejscach i mamy różne doświadczenia, ale na przykład kwestie 

migracji, nielegalnej migracji pokazują, że nawet z różnymi doświadczeniami, z różną 

geografią, można myśleć racjonalnie, poważnie o tym, jak przeciwdziałać 

negatywnym skutkom nielegalnej migracji i samej nielegalnej migracji na teren Unii 

Europejskiej.  

- Będziemy współpracowali Polska i Dania, ponieważ za kilka miesięcy Polska z 

początkiem przyszłego roku przejmie prezydencję w Unii Europejskiej, a następnie 

przekaże ją Danii. I w tych wszystkich sprawach będziemy współpracowali na pewno 

bardzo zgodnie. Będziemy chcieli nadać przyspieszenia niektórym pracom Unii - czy 

to dotyczy rozszerzenia Unii Europejskiej czy szeroko pojętego wymiaru 

bezpieczeństwa.  

- Tutaj liczę na na doskonałą współpracę tak, jak do tej pory. Jeśli chodzi o 

bezpieczeństwo europejskie, żywnościowe, energetyczne i militarne, bezpieczeństwo 

granic, ale także coraz więcej inwestycji w nasze europejskie bezpieczeństwo. 

- Rozmawiałem dzisiaj z panią Premier także o współpracy części państw 

europejskich na rzecz budowy kopuły, tej żelaznej kopuły, czyli tej tarczy przeciwko 

rakietom, dronom. Jak państwo wiecie między innymi Dania, także Niemcy, Wielka 

Brytania współpracują w Unii Europejskiej nad europejskim, oczywiście NATO-

wskim, ale europejskim systemem obrony przeciwrakietowej, przeciwlotniczej 

przeciwko dronom. 

- Ostatnie zdarzenia, szczególnie ten ostatni atak Iranu na Izrael, potwierdził jeszcze 

raz jak ważne jest posiadanie tego typu instalacji.  



 

 

- Nie ma żadnego powodu, żeby Europa była pozbawiona skutecznej tarczy 

antyrakietowej, tarczy antydronowej. 

- Wyobraźmy sobie tylko przez chwilę, co byłoby dzisiaj w Izraelem, gdyby nie 

kopuła, która chroni Izrael przed atakami rakietowymi.  

- Nie trzeba mieć dużo wyobraźni, żeby zrozumieć, że Europa jest też w strefie 

zagrożenia i dlatego cieszę się, że pani Premier pozytywnie zareagowała na moją 

intencję, aby Polska dołączyła do projektu w Europie, który będzie budował 

skutecznie - i powinien budować o wiele szybciej niż do tej pory - kopułę chroniącą 

nasze niebo europejskie przed ewentualnymi atakami rakietowymi. Na pewno 

będziemy tutaj droga Mettę współpracowali w każdym formacie, który nas zbliży do 

tego celu. 

- Jeszcze raz bardzo dziękuję. Wiem, że będziemy współpracowali nad przyszłością 

Europy, ramię w ramię, zgodnie, tak jak do tej pory. Nie ukrywam, że wiążemy z 

panią Premier i z jej rolą w tych działaniach europejskich wielkie nadzieje. Jeszcze 

raz dziękuję i obiecuję lojalną współpracę. 


